
Zienswijze ontwerpregeling betreffende het komend seizoen niet 

openen van de jacht op konijnen (landelijk) en hazen (in Groningen, 

Limburg en Utrecht) 
 

datum   8 juni 2022 

aan   Ministerie van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit 

van   Ronald Julien 

betreft   wijziging van de Regeling natuurbescherming en de Omgevingsregeling in verband 

met het landelijk niet openen van de jacht op de wildsoort konijn en het niet openen 

van de jacht op de wildsoort haas in de provincies Groningen, Limburg en Utrecht  

 

Tot 10 juni 2022 is de internetconsulatie geopend om te reageren op de ontwerpregeling betreffende het 

komend seizoen niet openen van de jacht op konijnen (landelijk) en hazen (in Groningen, Limburg en 

Utrecht). Hierbij wil ik dan ook graag reageren en een signaal afgeven dat dit voornemen van de minister 

onterecht is en juist schadelijk kan uitpakken.  

Ten aanzien van de hazenjacht is de minister voornemens om dit jaar het jachtseizoen in Groningen, 

Limburg en Utrecht niet te openen. Deze keuze is gebaseerd op de Telganger (editie november 2021) van 

de Zoogdierenvereniging. De onderbouwing komt voort uit telgegevens van vrijwillige vogeltellers. Een 

haas is een diersoort die overdag slechts mondjesmaat actief is en vooral ’s nachts actief is. ’s Zomers is 

de haas voornamelijk aanwezig in het cultuurlandschap en ’s winters meer in bebost gebied. Een 

vogelteller telt daarnaast voornamelijk op geluid en in mindere mate op zicht.  

Als schadebestrijder en nauw betrokken bij natuurbeheer en agrarisch bedrijf, vrees ik voor het op peil 

houden van de grote groep vrijwilligers die onmisbaar is voor het beheer van de natuur en wie de oren en 

ogen is van het buitengebied. Met name predatiebeheer en schadebeheer is ontzettend belangrijk. Dit is 

dezelfde groep mensen die nu in diskrediet gebracht wordt. Deze enthousiaste groep vrijwilligers wordt 

nu gedemotiveerd, er wordt impliciet gezegd dat zij bijdragen aan de afname. Terwijl zij enorm veel tijd 

en geld investeren in het stimuleren van de wildstand. Uit eigen beweging en overtuiging en op basis van 

ervaring en kennis van het specifieke gebied. Zet deze onmisbare groep vrijwilliger niet buitenspel! Dat 

brengt veel meer schade met zich mee op de lange termijn. Denk aan het uit de hand lopen van de 

vossenpopulatie ,kraaien, ganzenschade, wildaanrijdingen etc. ook de afhandelingen van 

wildaanrijdingen, maatregelen bij gevaarlijke verkeerspunten en het verkennen van velden alvorens 

maaien begint. Dit is allemaal vrijwilligerswerk van een groep mensen die nu een ‘motie van wantrouwen’ 

voor de kiezen krijgt. 

Het dalen van de hazenstand in absolute getallen is voornamelijk het gevolg van omvorming van het 

biotoop naar woningbouw, industrieterreinen, wegen etc. Het aantal hazen in de gebieden welke, 

voornamelijk agrarisch, beheerd worden is groeiende. Waarbij ieder gebied begrensd is met de 

draagkracht van het aantal dieren, als deze in onbalans raakt zullen er ziekten onder de dieren komen 

welke een aanzienlijk langere lijdensweg betekenen dan verantwoord oogsten middels jacht. Bovendien 

zal een ziekte de populatie decimeren waarna het jaren duurt alvorens een draagkrachtige populatie 

aanwezig is.   



Ik ben tevens lid van WBE Land van Horne, waar ik onder andere deelneem aan de reewildtellingen. Deze 

tellingen worden gebaseerd op zicht. Naast reeën worden de waarnemingen van de wildsoorten, 

diersoorten op de landelijke vrijstellingslijst en een aantal vogelsoorten en zoogdieren geregistreerd. Het 

aantal getelde hazen en konijnen tijdens de reewildtelling is dan ook representatiever en vollediger voor 

een gebied dan de tellingen die ik uitvoer bij de plaatselijke vogelwerkgroep. Een haas tel je namelijk niet 

op basis van een geluidwaarneming. Mocht men het nog representatiever willen hebben dan zal men ’s 

nachts moeten tellen. Mijns inziens zijn de provinciale cijfers van FBE’s waar jaarlijks 300.000 uur werk in 

zit een betere weergave van de werkelijkheid dan de telgegevens van vogeltellers. Wanneer hierbij ook 

nog de telgegevens van de warmtebeeldtellingen van de Jagersvereniging in overweging worden 

genomen zal hier nog een vollediger beeld ontstaan. En zal kunnen worden geconcludeerd dat het 

helemaal niet slecht gaat met de haas. 

Ten aanzien van de konijnenjacht ben ik het eens dat de konijnenpopulatie te lijden heeft gehad onder 

met name ziektes. Echter kan een konijnenpopulatie extreem snel herstellen. In mijn omgeving is er 

sprake van een extreem snel herstellen van de konijnenpopulatie. Boeren en omwonenden geven steeds 

vaker aan last te hebben van schade aan landbouw, fietspaden en tuinen. Ik als jager ben gemotiveerd om 

zorg te dragen voor gezonde populaties en daartoe concreet de handen uit de mouwen te steken. Zowel 

in tijden dat het slecht gaat met een diersoort, als tijden dat het “te goed” gaat met een diersoort. Dit is 

mijns inziens ook de verantwoordelijkheid van een jager en in mindere mate de wetgever. Een jager is 

dagelijks te vinden in zijn jachtveld en draagt zorg voor een duurzame populatie. Kort gezegd; hij weet 

hoe het ervoor staat in zijn jachtveld. In de periode 2015-2020 hebben wij dan ook geen enkel konijn 

geschoten omdat de populatie sterk terugliep door VHS en myxomatose, maar sinds 2021 is deze 

noodzaak er weer, gezien de grote populatie en schade die ontstaat. 

Naast jacht houd ik mij tevens bezig met biotoopverbetering in de vorm van het aanleggen van 

bloemenstroken/wildakkers. Een andere opgave waar ik mij mee bezig houd is predatorenbestrijding, 

gemiddeld per week 10 uur. Ik doe dit omdat ik een voorliefde heb voor bepaalde prooidieren, zoals 

weidevogels en kleine zoogdieren. Een ander effect van predatorenbestrijding is dat de hazen- en 

konijnenpopulatie toeneemt, omdat de predatie afneemt. Ik draag zorg voor deze populaties en oogst 

waar dit kan. Wanneer de jacht op konijn en haas wordt verboden dan valt er bij mij een groot deel van 

mijn motivatie weg. Het oogsten waar dit kan, is mijns inziens de beloning van mijn inzet. Ik ben mening 

dat het effect van het verbod op het bejagen van de haas en konijn niet zozeer direct invloed heeft op de 

populatie van deze beide diersoorten. Dit moet in een breder verband worden gezien, door afname van 

predatorenbestrijding zal er eerder een negatieve trend ontstaan. De extra kraaien en vossen zullen de 

paar hazen en konijnen die wij schieten, plus een aantal extra, voor hun rekening nemen. Ik verwacht dat 

je het grootste effect terug zult zien bij weidevogels, deze hebben baat bij een lage predatiedruk. De 

predatiedruk zal door dit verbod toenemen, met desastreuse gevolgen.  

De populaties hazen en konijnen kunnen zo verschillen per locatie en jachtveld dat juist de jachthouder bij 

uitstek degene is die de afweging moet maken. Dat kan echt verschillen van perceel tot perceel. De lokale 

gemeenschap in het buitengebied zet zich in voor een gezonde wildstand, deze groep kent het gebied het 

beste en kan ook het beste inschatten hoe het ervoor staat. Overal waar ik kom is men zich ervan bewust 

dat de wildstand vaak lager is dan tientallen jaren terug. Maar men ziet ook het belang van beheer. Het is 

juist die lokale kennis en kunde en praktijkervaring die we maximaal moeten benutten. Vertrouwen geven 

en ondersteunen is daar onderdeel van. 

Beheren is behouden. 


